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27. marts 2012 

I  henhold  til  §  37  i  forretningsorden  for  Inatsisartut  fremkommer  jeg  med  følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Agter Naalakkersuisut at styrke forebyggelsestiltagene omkring brug af 
euforiserende stoffer?

2. Hvordan modtog Naalakkersuisut nyheden om at vordende mødre er begyndt at ryge 
hash og at børn i lav alder i stigende grad er begyndt at ryge hash, og hvilke 
initiativer vil man iværksætte på disse områder?

3. I 2011 var der en konference om alkohol i Katuaq med mange deltagere. Dengang 
gav deltagerne udtryk for, at man fandt det mærkværdigt, at man ikke havde 
medtaget euforiserende stoffer i denne konference, idet misbruget af euforiserende 
stoffer er stigende herhjemme. I modsætning til dette er alkoholforbruget dalende. 
Medlemmet af Naalakkersuisut lovede, at man agtede at afholde en konference 
udelukkende om euforiserende stoffer, hvornår agter man at realisere dette?

(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut)

Begrundelse:

For nylig kunne man via medierne høre, at der sågar hos vordende mødre findes nogle, som 
bruger euforiserende stoffer under graviditeten. Dette er uacceptabelt, idet man her med al 
tydelighed kan se, at de forebyggende initiativer ikke har været tilstrækkelige. Denne tendens skal 
bekæmpes. 

Det siges, at flere og flere børn ryger cigaretter, og det medfører, at børn også prøver at ryge 
euforiserende stoffer. Denne tendens vil medføre uheldige konsekvenser i fremtiden, idet rygning 
medfører bl.a. kræftsygdomme samt andre følgesygdomme. At børn starter med at bruge 
euforiserende stoffer har potentielt farlige konsekvenser fremover.


